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Protokół nr XXXVI  

z XXXVI sesji Rady Gminy Wąwolnica 
z dnia 27 października 2022 r. 

 
XXXVI Sesja odbyła się dnia 27 października 2022 odbyła się w Urzędzie Gminy 
Wąwolnica. 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:08, a zakończono o godz. 11:13 tego samego 
dnia. Obradom Przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca Rady Gminy 

Wąwolnica.  
W posiedzeniu wzięło udział 9  Radnych. 

Obecni: 

1. Aleksandra Bukała 

2. Maciej Grusiewicz 
3. Dariusz Guzek 
4. Dorota Kolibska 

5. Jadwiga Kołodyńska 
6. Paulina Marczak-Sagan  

7. Beata Pruchniak 
8. Bartłomiej Rukasz 
9. Ewa Żybura 

Nieobecni: Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś. 
 

Ad.1. Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca Rady powitała zebranych na sesji Radnych, Pana Wójta, Pana 
Sekretarza, panią Skarbnik, panią protokolant, pana informatyka,  

oraz mieszkańców, którzy oglądają zdalnie sesję, następnie poinformowała,  
że sesja jest nagrywana. Nagranie zostanie udostępnione w BIP i na stronie 
Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca słowami „Otwieram XXXVI sesję Rady Gminy Wąwolnica” 
otworzyła obrady Rady Gminy, następnie w oparciu o listę obecności oraz 
potwierdzenie obecności na tabletach, stwierdziła, że na sali jest obecnych 9 z 15 

radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał. 
Poinformowała również, że sesja została zwołana prawidłowo. 

 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca : proponowany porządek obrad XXXVI sesji Rady Gminy 
Wąwolnica otrzymaliście Państwo na tablety. - Czy ktoś z Państwa zgłasza 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad? – brak propozycji. 
 

Wobec braku propozycji zmian Przewodnicząca odczytała proponowany porządek 
obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Wąwolnica i przeprowadziła głosowanie. 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Wąwolnica. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

4. Sprawozdanie z prac Wójta w okresie międzysesyjnym. 



2 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  
na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Wąwolnica na rok 2023. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

do obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2023 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 
od środków transportowych obowiązujących na terenie Gminy Wąwolnica na rok 

2023. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty dla wybranych grup 

taryfowych, odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica. 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIII/144/16 Rady Gminy 

Wąwolnica z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego  

lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Wąwolnica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy. 
15. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 

16. Wolne wnioski, pytania i informacje. 
17. Zamknięcie sesji 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad XXXVI sesji Rady Gminy Wąwolnica.  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 
NIEOBECNI (6) 

Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 

 
Przedstawiony porządek obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Wąwolnica został 
przyjęty. 

 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Wąwolnica. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: protokół Państwo otrzymaliście  

na tablety. Do wczoraj nie wpłynęły żadne uwagi. 

 
Radni na pytanie Przewodniczącej o uwagi nie zgłosili uwag. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Wąwolnica.        

 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 
NIEOBECNI (6) 

Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 

 
Protokół został przyjęty. 

 
Ad. 4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

- Przebudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Karmanowice. Obecnie 
trwają roboty wykonawcze. Wykonawcą zadania jest firma MOST, spółka z o.o.  

z Lublina. Wykonawca podczas prac zgłosił konieczność reperacji zbiornika,  
w związku z tym wystąpił również o zmianę terminu realizacji. Propozycja to 16 
grudzień 2022 roku. Na ten cel pozyskano środki w kwocie 641 tys. zł z PROW-u, 

a wartość zadania to 1 mln 369 tys. 775 zł. Obecnie jest analizowana prośba 
wykonawcy właśnie w sprawie zmiany tego terminu.  

- Przebudowa sieci wodociągowej i budowa oświetlenia drogowego wraz  
z przebudową nawierzchni ul. Słowicza Dolina w miejscowości Wąwolnica. Trwa 
realizacja zadania. Zostały wykonane prace związane z wymianą rur 

wodociągowych. Na wykończeniu są również prace związane z zadaniem, 
położeniem kostki brukowej i w międzyczasie również trwa zadanie związane  

z montażem oświetlenia ulicznego. Wartość zadania 924 tys. 146 zł. Wartość 
dofinansowania 681 tys. 506 zł.  
- Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Kębło. Inwestycja została 

zakończona. Na ten cel została przyjęta wpłata ze strony sióstr, ponieważ  
to zadanie było związane z wymogiem przeciwpożarowym, aby tzw. dom dla 

dzieciaków uzyskał parametry związane z dostępem wody. Koszt całego zadania 
75 tys. Tak jak powiedziałem, inwestycja została już zakończona. 
 

- Przebudowa budynku dawnego przedszkola w centrum Wąwolnicy. Tutaj 
również trwają prace budowlane. Była narada z wykonawcą. Wykonawca został 

poinformowany o konieczności dochowania terminu wykonania tego zadania. 
 

- Odnowa Rynku w Wąwolnicy. Wykonano badania archeologiczne. Wykonawcą 

zadania jest podmiot o nazwie Mitrus Edmund, Pracownia Badań i Nadzorów 
Archeologicznych w Lublinie. Przypomnę kwota zadania to 94 tys. 710 zł. Termin 

całościowej realizacji to 30 lipiec 2023 roku. Obecnie zakres odkrywek 
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archeologicznych się zakończył. Teraz wchodzimy w drugi etap. Wykonawca ma 

za zadanie przygotować szczegółową dokumentację pobadawczą i na to zadanie 
ma maksymalny czas do lipca przyszłego roku. 

 
-Adaptacja budynku na potrzeby Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąwolnicy. 
Zostały odebrane roboty związane ze schodami terenowymi. Obecnie czekamy  

na zamontowanie barierek. Od strony drogi wojewódzkiej powstały nowe schody. 
Musiały powstać, ponieważ poprzednie były zdegradowane. 

- Projekt "Cyfrowa Polska". Zostały już zakupione sprzęty komputerowe, audyt  
z cyberbezpieczeństwa. Na to zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie z programu 
operacyjnego "Cyfrowa Polska" w kwocie 137 tys. 70 zł. Już większość sprzętu 

jest zamontowana, już działa i służy na rzecz naszego urzędu. 
 

-Wykonanie robót budowlanych w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Wąwolnicy wraz z dobudową garażu dla samochodu strażackiego w Wąwolnicy. 
Na ten cel, została pozyskana dotacja. Obecnie trwa realizacja dokumentacji 

projektowej dla tego zakresu robót. 
 

- Dostawa średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Wąwolnicy. Umowa z wykonawcą została podpisana. Wykonawcą, 

czyli jednocześnie dostawcą pojazdu jest firma Szczęśniak, Pojazdy Specjalne 
spółka z o.o. z Bielska-Białej. Koszt całej operacji to 934 tys. 923 zł. Dotacja 
pozyskana przez OSP Wąwolnica to kwota 420 tys. Przewidywany termin dostawy 

pojazdu to koniec listopada tego roku. 
 

- Termomodernizacja segmentu środkowego budynku szkolnego wraz z poprawą 
funkcjonalności i bezpieczeństwa wejść do budynku zespołu Szkolno-
przedszkolnego w Wąwolnicy. Bardzo rozległa inwestycja. Trwają w tym 

momencie roboty budowlane. Odbyła się narada na placu budowy. Zakres prac 
jest wielobranżowy. Wykonawca musi też dbać o to, aby zapewnić sprawne 

działanie szkoły, tak żeby nie zaburzyć uczniom, nauczycielom, pracownikom 
takiego zwykłego trybu pracy. W związku z tym te prace na pewno są troszkę 
utrudnione, ale przebiegają sprawnie. Koszt całego zadania to 2 mln 232 tys. 975 

zł, a dotacja na ten cel została pozyskana w kwocie 1 mln 450 tys. zł. 
 

- Poprawa efektywności energetycznej budynku szkoły podstawowej  
w miejscowości Karmanowice. Na ten cel pozyskana została dotacja w kwocie  
2 mln 160 tys. zł. W tym momencie jest realizowana zlecona przez nas 

dokumentacja techniczna. Dokumentacja obejmuje wymianę centralnego 
ogrzewania i modernizację kotłowni oraz na realizację dokumentacji na 

modernizację instalacji elektrycznej i montaż paneli fotowoltaicznych na obiekcie. 
 
- Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 w zakresie budowy chodnika  

i oświetlenia drogowego między Wąwolnicą i Nałęczowem. Zadanie jest 
realizowane. Roboty rozpoczęły się od strony Nałęczowa. Na ten cel zostały 

pozyskane środki w kwocie 6 mln 100 tys. zł. Koszt wykonania to 6 mln 389 tys. 
795 zł. Również odbyła się tutaj narada technologiczna ze względu na to, 
że jest tutaj kilka branż. Dochodzi jeszcze temat światłowodu i tutaj potrzebne  

są bieżące narady, tak aby koordynować to zadanie dosyć trudne, dlatego  
że jest realizowane przy bardzo ruchliwej drodze wojewódzkiej. 

 
- Poprawa dostępności do budynku Urzędu Gminy poprzez przebudowę drogi 
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dojazdowej. przy urzędzie, już jest nowa kostka położona, parking wraz  

z miejscem dla osób niepełnosprawnych. Trwają w tym momencie jeszcze 
końcowe prace brukarskie jak i również prace związane z zielenią. Na ten cel 

pozyskaliśmy środki w kwocie 380 tys. zł. Wykonawcą zadania jest Art Bruk, 
Monika Chołody z Miłocina. A koszty wykonania to 389 tys. 128 zł. 
 

- Budowa oświetlenia drogowego na terenie Gminy Wąwolnica. Budowa 
oświetlenia w miejscowości Zarzeka. Został ogłoszony przetarg. Termin otwarcia 

to 3 listopad.  
 
- W okresie międzysesyjnym również odbyła się seria narad inwestorskich.  

Te narady były związane z głównymi zadaniami na obiektach. w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Wąwolnicy. Narada związana z przebudową drogi wojewódzkiej 

w zakresie budowy chodnika. Również narada związana z modernizacją „starego 
przedszkola” jak i ujęciem wody w Karmanowicach. 
W międzyczasie również odbył się przetarg, tym razem skuteczny dotyczący 

sprzedaży działki, przy drodze wojewódzkiej. Tutaj obok Rynku, którą 
próbowaliśmy wcześniej sprzedać, ale się to nie udało. Tym razem udało się to. 

Działkę zakupił Bank Spółdzielczy z Nałęczowa. Kwota to 42 tys. 700 zł.  
 

W tym okresie międzysesyjnym Wójt odbył spotkanie w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich. W kwestii ustalenia szczegółów dotyczących planowanej  
w przyszłości budowy chodnika pomiędzy miejscowościami Wąwolnica a Celejów. 

I na ten cel przeznaczyliśmy w projekcie budżetu 50 tys. zł, tak aby w przyszłym 
roku powstała koncepcja wykonania tego chodnika i takie ustalenia w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich z dyrektorem poczynili. 
 
-21 października odbył się Powiatowy Dzień Kultury. Podczas tego Dnia Kultury 

nasi mieszkańcy odebrali nagrody. Wyróżnieni to Sławomir Snopek. Nasz 
regionalista, prezes Regionalnego Towarzystwa Przyjaciół Wąwolnicy oraz chór 

Jubilate Deo z Wąwolnicy. Wójt serdecznie pogratulował nagrodzonym za ich 
dorobek, za ich piękną postawę, za to co robią, za to, jak uświetniają nasze 
wydarzenia, w jaki sposób angażują się w nasze życie lokalne. 

 
- Również odbył się bardzo uroczysty Dzień Nauczyciela W naszym Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym. Wójt podziękował wszystkim za przybycie, zwłaszcza 
naszym nauczycielom seniorom, którzy zaszczycili uroczystość swoją obecnością. 
- W dniu wczorajszym miało miejsce w Domu Kultury spotkanie z pisarką, Panią 

Sylwią Winnik. Bardzo piękne, wzruszające spotkanie. Pani Sylwia, młoda osoba, 
która pisze o bardzo trudnej tematyce, o tematyce Holokaustu, o tematyce 

zbrodni nazistowskich. Bardzo, bardzo dobre pióro, bardzo dobra wrażliwość  
ze strony autorki. Bardzo ciekawe spotkanie z młodzieżą. 
 

Wójt podziękował Pani Sylwii, ale też organizatorom Domowi Kultury, 
Towarzystwu Przyjaciół Wąwolnicy za to, że tak pięknie włączyli się również  

w tą, w to wydarzenie. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 

rok. 
Przewodnicząca: Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw 
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Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska podczas wspólnego posiedzenia. Proszę Panią Przewodniczącą 
wspólnego posiedzenia o opinię. 

 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska:- Projekt 
uchwały został zaopiniowany przez obie komisje pozytywnie.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, przewodnicząca zamknęła dyskusję, 
odczytała projekt uchwały i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 
 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok. 
 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 

NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/261/22 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Wąwolnica na 2022 rok została podjęta.  
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej  
na 2022 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Projekt uchwały był również omówiony 
i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych. Proszę 

Panią Przewodniczącą wspólnego posiedzenia o opinię. 
 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji – Dorota Kolibska: Projekt 

uchwały w sprawie zmian w WPF na 2022 rok został przez obie komisje 
zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. – Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały następnie poddała 
go pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 
rok. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 
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ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/262/22 w sprawie zmian  
w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 rok została podjęta.  
 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Wąwolnica na rok 2023. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: projekt uchwały otrzymaliście 
oczywiście Państwo w materiałach. Stawki, które zostały wypracowane  

na naszej burzliwej myślę i długiej komisji, było to posiedzenie wspólne, czyli 
Komisja Budżetu i Komisja Spraw Społecznych obradowały razem. Te stawki, 

które zostały wypracowane, zostały wpisane właśnie do projektu uchwały. W tym 
momencie proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 

 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska: - Projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie no i stawki te, które mamy ujęte  

w uchwale to są stawki wypracowane przez obie komisje.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

 
Radny Maciej Grusiewicz: - Ja tylko chciałbym zauważyć, że tutaj 
jest literówka w paragrafie 1, punkt 1C. Na końcu jest 45 zł, a nie 0.45 zł. 

Ale to tylko literówka. 
Przewodnicząca:- To się zgadza, proszę Państwa jak 

przegłosujemy to już później.., czyli wszystko, reszta jest tak jak powinno być  
i nic nie musimy już poprawiać…. Czy jeszcze ktoś ma jakieś uwagi, o coś chce 
zapytać? -Nie widzę. 

 
Wobec wyczerpania tematu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję odczytała  

tekst uchwały z uwzględnieniem uwagi Radnego Macieja Grusiewicza, następnie  
poddała go pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Wąwolnica na rok 2023.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (6) 

Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/263/22 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy 

Wąwolnica na rok 2023 została podjęta.  
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2023 r. 
 

Przewodnicząca Rady E. Żybura: Wysokość podatku była przedmiotem analizy 
podczas wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu oraz Komisji Spraw 
Społecznych. Analizowane były różne stawki. Największą aprobatę uzyskała 

stawka 63 zł za 1 decytonę, która została wpisana do projektu uchwały. Projekt 
uchwały był opiniowany przez obie komisje. Proszę Panią Przewodniczącą  

o opinię. 
 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia D. Kolibska:- Projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą wobec braku chętnych do zabrania 
głosu zamknęła, następnie odczytała tekst uchwały i przeprowadziła głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej  

do obliczenia podatku rolnego na 2023 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 

NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/264/22 w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2023 r. 
została podjęta.  

 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 
przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2023 r. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Projekt uchwały otrzymaliście 

Państwo również w materiałach. Był on również analizowany i opiniowany 
przez Komisję Budżetu oraz Komisja Spraw Społecznych. I powiem, że to była 
chyba najdłuższa jak pamiętam do tej pory dyskusja w tym temacie. Stawki 

jakieś wypracowaliśmy. Myślę, że takie najbardziej optymalne. Te stawki zostały 
właśnie wpisane do projektu uchwały. Zostały one zaopiniowane przez komisje 

stałe Rady Gminy. 
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Proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 

 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska- Projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała 
tekst uchwały, następnie przeprowadziła głosowanie.  

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2023 r..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/265/22 w sprawie obniżenia 
średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 
2023 r. została podjęta.  

O godz. 9.55 Przewodnicząca zarządziła przerwę. 
 

O godz. 10.16 Przewodnicząca wznowiła obrady Rady Gminy oraz  poprosiła o 
potwierdzenie kworum. Kworum, nie uległo zmianie. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych obowiązujących na terenie Gminy 

Wąwolnica na rok 2023. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: projekt uchwały radni otrzymaliście. 

Został on również szczegółowo przeanalizowany podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Gminy Wąwolnica. Stawki, które zostały wpisane do 
projektu, zostały wypracowane podczas właśnie tych wspólnych naszych tu 

obrad. Następnie projekt został poddany zaopiniowaniu i proszę Panią 
Przewodniczącą wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy o opinię. 
 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska:  
- Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez obie komisje. 

 Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów 
zamknęła dyskusję, odczytała tekst uchwały, który następnie poddała pod 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących na terenie Gminy Wąwolnica na rok 
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2023.  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 
NIEOBECNI (6) 

Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/266/22 w sprawie określenia 
wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 

na terenie Gminy Wąwolnica na rok 2023. została podjęta.  
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty dla wybranych 
grup taryfowych odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Projekt uchwały był omówiony 

i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Mieniem 
Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki 

Przestrzennej,  Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Stałych. Proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska - Stawki 

zostały omówione i obniżki zaproponowane przez obie komisje. Projekt uchwały 
został zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, następnie wobec braku głosów, zamknęła 
dyskusję, odczytała uchwałę i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty dla wybranych grup 

taryfowych odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wąwolnica..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/267/22 w sprawie ustalenia 
wysokości dopłaty dla wybranych grup taryfowych odbiorców usług w zakresie 
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zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Wąwolnica została podjęta.  
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/144/16 Rady Gminy 
Wąwolnica z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Projekt uchwały był omówiony 

i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Mieniem 
Komunalnym oraz Komisję Spraw społecznych, Oświaty, Gospodarki 

Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady Gminy. Proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 
 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska: - Projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje 

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję,   
odczytała projekt uchwały, następnie przeprowadziła głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/144/16 Rady Gminy Wąwolnica 
z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania.  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 

NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/268/22 zmieniająca uchwałę  

Nr XXIII/144/16 Rady Gminy Wąwolnica z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich 

pobierani została podjęta.  
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Wąwolnica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2023 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: projekt uchwały był również omówiony 
i zaopiniowany przez Komisje stałe Rady Gminy Wąwolnica. Proszę Panią 

Przewodniczącą o opinię. 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska - Projekt 
uchwały został przez obie komisje zaopiniowany pozytywnie.  

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. Wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały 
i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Wąwolnica 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 r..  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 

Żybura 
NIEOBECNI (6) 

Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 
Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/269/22 w sprawie uchwalenia 
programu współpracy Gminy Wąwolnica z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2023 r. została podjęta.  
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura: Do Rady Gminy wpłynęła skarga 
mieszkańca na działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej  

Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja wypracowała projekt uchwały wraz z opinią,  
z której treścią zostaliście Państwo zapoznani podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica. Obie komisje opiniowały projekt uchwały  
Proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Dorota Kolibska - projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Radny Maciej Grusiewicz- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
zwrócił się z prośbą, żeby odczytać również uzasadnienie do tej uchwały. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i przystąpiła do przeprowadzenia 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Ewa 
Żybura 

NIEOBECNI (6) 
Adam Bieniek, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa 

Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XXXVI/270/22 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wąwolnicy 
została podjęta.  

 
Ad. 15. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 
interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. 

 
Zapytała czy ktoś z radnych chce złożyć teraz takie interpelacje albo zapytanie 

na piśmie? Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 
 
Ad. 16. Wolne wnioski, pytania i informacje. 

 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że wniosek formalny który wcześniej 

został złożony przez radnego Adama Bieńka został przez radnego wycofany. 
Następnie Przewodnicząca odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady:  
- wniosek Reprezentantki mieszkańców wsi Zarzeka, sołtys Elżbiety 

Gąsiorowskiej w sprawie poprawy bezpieczeństwa tj. budowy chodnika, 
spowalniacza dróg i oświetlenia, jak również w spr. możliwości dowozu dzieci 

busem szkolnym do szkoły podstawowej w Wąwolnicy. Sołtys wnosiła również o 
zainstalowanie monitoringu na Rynku w Wąwolnicy.  
Wniosek został przekazany do Pani Skarbnik, jako wniosek okołobudżetowy, 

 
- wniosek Komendy Powiatowej Policji w Puławach o uwzględnienie w budżecie 

Gminy na rok 2023 środków finansowych z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu pojazdu służbowego oraz na bieżące funkcjonowanie Komendy 
Powiatowej Policji w Puławach. -Z racji tego, że wniosek dotyczy kwestii 

finansowych, został przekazany do Pani Skarbnik. 
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Przewodnicząca poprosiła Pana Wójta, żeby odniósł się do wizyty Pani Prezes 

Miejskiego Zakładu Komunikacji z Puław odnośnie propozycji transportu 
zbiorowego. 

 
Wójt: była to można powiedzieć kontynuacja spotkania, ponieważ pierwsze 
spotkanie odbyłem wraz z Panem Burmistrzem Nałęczowa, Panem Wiesławem 

Pardyką w siedzibie MZK Puławy. Było to spotkanie poświęcone takiemu 
pomysłowi, który się zrodził tutaj. Bardzo ciekawy godny analizy i przemyślenia. 

Mianowicie, i oczywiście na tej komisji Rady Gminy również ten pomysł był 
przedstawiony tutaj Państwu radnym. Pomysł polega na tym, aby w niedalekiej 
przyszłości uruchomić jedną, dwie bądź może nawet więcej linii, które łączyłyby 

Puławy z miejscowością Nałęczów. Oczywiście biorąc pod uwagę skomunikowanie 
również naszej gminy. W obydwie strony w obydwu kierunkach, czyli Puławy-

Nałęczów i Nałęczów-Puławy. Tutaj na komisji została ta propozycja 
przedstawiona. Pani Prezes oczywiście musi jeszcze wziąć pod uwagę resztę 
podmiotów, które brałyby potencjalnie w tym udział, mówię o Gminie Nałęczów, 

Gminie Wąwolnica, Gminie Kazimierz no i oczywiście Puławy. I tak jak Pani 
Prezes powiedziała na komisji, przygotuje taką propozycję, jak by to mogło 

wyglądać. Nas oczywiście najbardziej interesuje to, jaki byłby potencjalny koszt 
takiej usługi, ponieważ jak Państwo wiecie, no jesteśmy zobligowani, żeby do 

tego do tego zadania ewentualnie dołożyć, bo wiadomo, że MZK nie zrobi tego, 
przejazdu z własnych środków, a tym bardziej, że też nie do końca 
jesteśmy w stanie przewidzieć, jakie będzie jakby powodzenie tej linii. Możemy 

założyć, że chętnych będzie dużo, ponieważ mieszkańcy zgłaszają takie potrzeby 
żeby taka komunikacja miejska tutaj, czy w ogóle komunikacja była zwiększona. 

Natomiast, no dużo zależy od, po pierwsze samego zakładu komunikacji, no i od 
naszej decyzji finansowej. Do dzisiejszego dnia jeszcze, żadna propozycja, żadne 
pismo nie wpłynęło. Natomiast jeżeli tylko wpłynie takie pismo, myślę, że razem 

siądziemy, przeanalizujemy tą propozycje no i myślę, że warto o tym pomyśleć, 
ponieważ to zresztą Państwo radni, jak pamiętam, bardzo pozytywnie 

zareagowaliście na to, jeszcze nie rozmawiając oczywiście o konkretnych 
kwotach, bo zawsze jak się pojawiają już kwoty, no to włączają się wtedy 
przemyślenia jak to, ugryźć, jak to zorganizować, zwłaszcza w tym trudnym 

czasie, kiedy, tych dylematów odnośnie wydatkowania środków, jest bardzo dużo 
i pewnie jest coraz więcej. Tak że na tą chwilę czekamy na informacje ze strony 

Pani Prezes, propozycje czy taki powiedzmy projekt tego, jak by to mogło 
wyglądać, bo tak jak mówię, tutaj kwestia trasy, Trasa była omawiana głównie 
po drodze wojewódzkiej, bo to jest tak naprawdę najprostsze, czyli 

skomunikowanie na terenie naszej 
Gminy na całej długości, gdzie jedzie droga wojewódzka, ale tutaj zaznaczam,  

że również trzeba wziąć pod uwagę resztę Gmin, które brałyby ewentualnie  
w tym udział. Tak że tutaj jeżeli chodzi o pytania jaka dokładnie trasa, jakie 
godziny odjazdu, bo to zawsze interesuje mieszkańców o której by ten autobus 

miał być. 
To musi się wykrystalizować ze wspólnego tutaj, ze wspólnej analizy tego 

przedsięwzięcia, ale mam nadzieję, że do tego dojdzie. 
 
Na sesję przybyły pani Sołtys Wsi Zarzeka oraz mieszkanka Małgorzata Sosińska. 

 
W związku z tym, że goście chcieli zabrać głos Przewodnicząca, zgodnie  

z zapisami statutu zapytała radnych o zgodę.  
Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili zgodę.    
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Mieszkanka: - Ja już tu kilkakrotnie z Panem Wójtem rozmawiałam. Chodzi nam, 

znaczy tam z tamtej Zarzeki  głównie w kierunku Wiercińskiego, w kierunku 
Nałęczowa, że nasze dzieci nie mają dojazdu, nie ma drogi, nie ma pobocza. 

Naprawdę, to trzeba czekać, żeby się wydarzyło jakieś nieszczęście? Ostatnio 
moja wnuczka jechała na hulajnodze, jechał, no, Pan ciągnikiem, no i to całe 
szczęście, że ona się wywróciła w rów, a nie w drugą stronę, bo on pędził i ten 

pęd po prostu ją wywrócił, no i czy te spowalniacze, cokolwiek. No bo tam 
naprawdę dzieje się dramat. Nie dość, że ta droga jest wąska, marnej jakości, 

pobocza żadnego, rowów nawet nie ma, bo są poorane. Temat niekończąca się 
opowieść z tymi dojazdami do szkoły. Nie jest pierwsze pismo, 
z którym się zwracamy. Tylko to już jest kilkakrotnie i nic się nie dzieje już tam, 

pominąwszy oświetlenie. No ale tutaj ostatnie światło kończy się koło Tomka 
tak powiem, wielki znak zapytania czy, że tak powiem, wycieczka ekstremalna.  

Bo to trzeba iść poboczem, jedzie samochód, to człowieka oślepia. No dramat 
jest. 
Zapraszam na wycieczkę kiedykolwiek. Nic się z tym nie dzieje od lat, a ludzi tam 

przybywa. 
Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który się odniósł do wypowiedzi 

mieszkanki. 
Wójt: temat znany, natomiast ja tak może po kolei, najpierw temat autobusu. 

My co roku jak Państwo wiecie przygotowujemy przetarg na przewóz, dowóz 
dzieci do naszych szkół. Zawsze staramy się to organizować rzetelnie  
i z uwzględnieniem wszelkich potrzeb. Natomiast, no też czasem, tak jak w tym 

przypadku, pojawiają się przeszkody natury proceduralnej. Tutaj mieliśmy takie 
zgłoszenia, że ta droga po prostu nie do końca jakby się nadaje . Czy może nie 

tyle droga, co brak przystanków czy brak takich miejsc, gdzie możnaby w sposób 
bezpieczny odebrać. Zresztą w rozmowach tutaj ja nie raz o tym mówiłem. 
Zaznaczam brak oficjalnych miejsc gdzie można te dzieci odbierać powoduje,  

że ta droga na tą chwilę jeszcze nie jest jakby przygotowana na to, żeby te dzieci 
stamtąd odbierać. Potrzebna nam i ona jak najbardziej jest słuszna. I zdaje się, 

że przy ostatniej rozmowie też o tym mówiłem, że w przyszłości,  
jak już będziemy, bo też ta droga jest w planie na przyszłość, do dokończenia,  
bo Państwo wiecie, że jedna Zarzeka, czyli ta strona zachodnia została 

wykonana, strona wschodnia do pewnego odcinka została wykonana i pozostał, 
tak naprawdę to pozostał, ten ciąg komunikacyjny. Pozostał ten odcinek właśnie 

w stronę Nałęczowa. Rozmawialiśmy kilka razy z Panem Burmistrzem na temat 
modernizacji tej drogi i chcemy to w niedalekiej przyszłości zrobić. Natomiast też 
dyskusja była taka, żeby tą drogę wykonać, to też musi się zakończyć duża 

inwestycja właśnie w obszarze, gdzie też tam powiedzmy ona jest w sposób taki 
nadmierny eksploatowana. I wtedy przy tej okazji na pewno będziemy chcieli 

również umieścić takie elementy, czyli te przystanki, zatoczki, mijanki, które 
będą powodowały, że ten przejazd będzie bezpieczny i będzie można go  
w sposób taki no oczywisty włączyć, do tej komunikacji, również szkolnej. I to 

jest, konieczne. Nie możemy jakby włączać danej drogi bez zgody organu, który 
wydaje zgodę na to, żeby ten przejazd szkolny był. Tutaj to, co Panie mówią, 

potrzeba jest oczywista. 
Ja sam tamtędy często jeżdżę i widzę, jak dzieci z tornistrami chodzą. Tak jak 
z innych obszarów też chodzą, bo wiadomo, że dzieci nie wszędzie, powiedzmy, 

mają ten dojazd zapewniony, czy też rodzice nie decydują się na to z różnych 
przyczyn. Natomiast uwaga skądinąd słuszna i tutaj jak najbardziej myślę,  

że wszyscy się zgodzimy, że trzeba iść w tym kierunku, żeby też tą drogę tutaj 
zmodernizować. Natomiast też chcę Paniom powiedzieć, bo Pani użyła słowa,  
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że się nic nie dzieje. Ja tylko chciałbym zaznaczyć, że mamy 17 sołectw  

w Gminie Wąwolnica i musimy też dbać o każde sołectwo na tyle ile możemy  
i trzeba też o tym pamiętać, bo też, no, nie mamy budżetu z gumy i też jesteśmy 

w takim dosyć, powiedziałbym, niełatwym położeniu finansowym, żeby można 
było sobie tak luźno planować inwestycje. W jednym piśmie Panie zawarły kilka 
elementów budżetowych, no do których trzeba by mieć, no kilkaset tys. Pewnie 

tak na dzień dobry, żeby to zrealizować. Żeby było pozytywnie, bo tam też było 
na temat oświetlenia. Nie wiem, czy Panie wiecie, w tym momencie jest 

uruchomione postępowanie przetargowe odnośnie budowy oświetlenia  
w miejscowości Zarzeka. Rozstrzygnięcie z tego co pamiętam jest 3 listopada, 
tak że będzie otwarcie ofert. I mam nadzieję, że jeżeli będą oferty, to będą one 

w zasięgu naszego budżetu, bo to też dzisiaj Panie dobrze wiedzą jaki jest rynek 
i czasami te ceny po przetargu potrafią nas zaskoczyć, żeby nie użyć 

sformułowania wyrywają z butów czasami, bo czasami tak jest. Miejmy nadzieję, 
że dojdzie do pozytywnego zakończenia tego zadania, które już jakiś czas trwa, 
dlatego że no tak, taką mieliśmy historię najpierw na poziomie tworzenia 

dokumentacji technicznej. Tutaj wykonawca, bardzo długo tworzył  
tę dokumentację, ale udało się to stworzyć. Teraz już jest temat procedowany, 

czekamy na wykonawcę i to co Panie zawarły w tym oświetleniu. Myślę, że ten 
temat się rozwiąże. Odnośnie spowalniaczy, spowalniacze również są realizowane 

z funduszy sołeckich. Przykład Rogalowa. można taką inwestycję również 
zaplanować, bo jeżeli jest taka potrzeba, a z tego co słyszę jest,  
no to jak najbardziej można to też, z funduszu sołeckiego. No to właśnie może 

lepiej najpierw zrobić to po kolei, bo jeżeli jest teraz tak: w planie jest budowa 
oświetlenia, to może zróbmy to oświetlenie. Następnym elementem może być 

wybudowanie właśnie tych spowalniaczy, które na pewno pomagają, 
no niektórych pewnie denerwują, bo one spowalniają ruch tak jak nazwa 
wskazuje. Natomiast na pewno to co chcę powiedzieć wpływają  

na bezpieczeństwo, dlatego że mamy takie spowalniacze założone przez sołectwo 
w miejscowości Rogalów i z informacji od sołtysa, od mieszkańców wynika. 

Nawet na ostatnim zebraniu temat był poruszony, ludzie są bardzo zadowoleni, 
bo ten ruch się po prostu spowolnił. Jest bezpieczniej, nie ma szybkiej, 
nadmiernej jazdy, co powodowało irytację i powodowało zmniejszone 

bezpieczeństwo. Rozumiem, że o to samo chodzi tutaj. Dlatego tak jak mówię, 
nie wszyscy są zadowoleni z tych spowalniaczy ci, którzy mają zamiar szybciej 

jeździć, czy powiedzmy osoby, które jeżdżą maszynami rolniczymi i muszą 
powiedzmy sobie zwolnić, ale no spowalniacz ma to do siebie, że każdy musi 
zwolnić, nawet osoba na rowerze musi zwolnić rowerem. 

Czasami ludzie omijają te spowalniacze. Ale rower nie robi takiego zagrożenia jak 
pędzący samochód, więc wiadomo, że to jakby jest inny wymiar tej sytuacji.  

Tak że tutaj tak to wygląda. Staramy się. To tak może w imieniu radnych 
powiem, no, staramy się podejmować dobre i roztropne decyzje finansowe, 
natomiast no, nie ma chyba do końca takiej możliwości, żeby spełnić wszystkie 

oczekiwania, bo na to po prostu teraz nie ma jakichś ekstra środków.  
My realizujemy te zadania, które mamy teraz. Przy tej okazji pozwolę sobie też 

powiedzieć, że też te zadania, które realizujemy, wykonawcy nam zgłaszają 
prośby, składają pisma o zwiększenie środków, ponieważ w momencie, kiedy 
składali oferty, ceny materiałów budowlanych były zupełnie inne. 

Dzisiaj mamy zupełnie inne realia i też zderzamy się z taką brutalną 
rzeczywistością, głowimy się i zastanawiamy jak z tego wyjść. Tworzymy taki 

zakres, który musi spowodować, że zmieścimy się w tych kwotach, które mamy, 
zaplanowane. Ale to nie jest łatwe. 
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Tak że podsumowując. Bardzo słuszne i bardzo potrzebne są te rzeczy, o których 

Panie tutaj w piśmie napisały i część można powiedzieć już się realizuje. Mówię  
o oświetleniu, a część, będziemy starali się w przyszłości chociażby  

te spowalniacze. To taka sugestia, żeby w tym funduszu sołeckim pomyśleć  
w przyszłości nad tym. Jeżeli to, nadal będzie takim tematem. Odnośnie busa,  
to jeżeli tylko pojawi się taka możliwość to byśmy chcieli to włożyć w przetarg, 

żeby którychś dzieci nie odbierać czy powiedzmy utrudniać życie mieszkańcom. 
Tylko czasami powstaje taki problem, powiedzmy natury technicznej,  

który powoduje, że nie da się tego przeprowadzić. Musicie Państwo też wiedzieć, 
że przetarg na przewóz dzieci do szkół ma swoją określoną procedurę. 
Przewoźnik występuje do Urzędu Marszałkowskiego o pozwolenie na przejazd 

daną trasą. Urząd Marszałkowski ma wytyczone trasy i ma wyraźnie, jakby widzi 
to czy na danej trasie jest przystanek, gdzie się można bezpiecznie zatrzymać. 

Jest powiedzmy jakaś, jak to się mówi ta powiedzmy zatoczka czy element gdzie 
może autobus zawinąć, tak. ale bezpiecznie. Nie może na przysłowiowym 
podwórku u Pana x,y,z sobie zawracać, bo tak nie może być. 

To musi być wszystko wpisane w umowę. Później to wszystko musi  
być weryfikowane. Były przypadki, na szczęście nie u nas w Gminie, ale były 

przypadki potrącenia dziecka czy jakieś nawet gorsze. I była bardzo skrupulatna 
analiza czy kierowca mógł się zatrzymać w danym momencie, czy był na  

to przepis, czy była na to zgoda. Wierzcie mi Państwo jak jest dobrze to jest 
dobrze. 
Natomiast jeżeli coś się dzieje, to wtedy każdy taki element jest ważony 

drobiazgowo. Mówię tak o tym dosyć rozlegle, ale chcę,  żeby Panie wiedziały, 
z czego wynika jakby ten problem. Nie wynika on z jakiejś naszej tu niechęci,  

bo tworzymy i nawet zwiększamy ten zakres dojazdów, chociażby Rąblów, 
Grabówki 
wspomnę czy inne miejsca, gdzie były te trasy zwiększane, ale tam jakby  

nie było tych problemów jak tutaj. Mam nadzieję, że w przyszłości niedalekiej  
się to zmieni.  

Radny Grusiewicz: - Ja tylko chcę powiedzieć, że na ostatniej komisji dotyczącej 
planowania inwestycji drogowych właśnie – droga, o której tutaj mówią Panie 
na Zarzece, została zaklasyfikowane jako najbardziej priorytetowa z tego 

obszaru. Tak że też popieramy w pełni ten plan. 
Przewodnicząca Rady  - Jeszcze dodam, że nawet moja prośba była,  

żeby uwzględnić chodnik, żeby to nie była taka sama poprawa nawierzchni szosy, 
tylko z uwzględnieniem już chodnika, chociażby właśnie dla poprawy 
bezpieczeństwa przejścia nie tylko dzieci, ale i osób dorosłych. 

 
Mieszkanka: - Teraz na Wiercińskiego powstaje ta inwestycja Od 1 grudnia ruch 

się zwiększa. Bo to przecież ludzie będą jechali na te zajęcia fizykoterapii, tam 
spa z różnych stron. Wiadomo, że nikt nie będzie jechał dookoła, tylko będzie 
jechał koło nas. Czyli to po prostu, dodatkowy zwiększony ruch, a wiadomo  

jak jeżdżą. 
Ludzie w ogóle, tam jest teren zabudowany, to idzie człowiek z dzieckiem. 

Ja mam na myśli, że jak ja idę z wnuczką, to nikogo nie interesuje, że on 
Przejeżdża tak, że aż człowieka obraca, z takim po prostu pędem. No po prostu, 
ludzie, nie myślą. Szczególnie no chyba młodzi ludzie. Zresztą, no nie wiem, 

trudno zauważyć kto jest za kierownicą jak powiedzmy pędzi jakieś 150-180  
na tym odcinku, bo jest kawałek równej drogi.  Będzie nowsza droga i lepsza 

i szersza tym szybciej będą jeździć. - No to dlatego są spowalniacze. 
Spowalniacze są konieczne. 
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Mieszkanka dodała, że: jak są dzieci w domu to człowiek naprawdę się boi,  
jak te dzieci wracają, bo ktoś przeważnie tam zawsze po nich wyjeżdża. A druga 

kwestia, no to jak się wraca wieczorem, jak wypadnie powiedzmy przejście  
na piechotę to poziom adrenaliny wzrasta czy się dojdzie do domu. Jeszcze  
w okularach, to jak jedzie samochód z naprzeciwka człowieka tak oślepia,  

że w sumie w pewnym momencie to ja nie wiem czy stoję na chodniku, w polu, 
w rowie. Właśnie w tamtym tygodniu miałam taką przyjemność, że szłam 

wieczorem, no powiem, że... było naprawdę nieciekawie.  
Mieszkanka skarżyła się, że pomimo wielokrotnych uwag rolnicy orzą do samej 
drogi, jakby była możliwość to i asfalt by zaorali. Jakby ten rów był, to też jakieś 

zabezpieczenie by było, a tu nie ma nic. 
Przewodnicząca Rady: ja bardzo dobrze rozumiem tu Panią i Pani obawy,  

bo właśnie dlatego też starałam się chociażby o ten chodnik w miejscowości Łąki 
i tutaj w stronę Wąwolnicy, bo też ten ruch jest bardzo duży i właśnie  
te podmuchy powietrza od samochodów. Każdy wie jak to wygląda, właśnie 

nawet 
brak tych poboczy szerokich, bo też wiemy jakie zarośnięte jest przez 

te krzaki, które wystają do samej szosy. Dlatego ja bardzo dobrze rozumiem  
i dlatego też tutaj, tak jak Pan Wójt mówi, będziemy chcieli jak najbardziej 

się tym tematem zająć. 
 
Wójt: ja chciałem się odnieść do tego, co Pani Małgosia mówi, to są bardzo 

słuszne uwagi. Zresztą to, co Pan radny Grusiewicz powiedział, my to wpisaliśmy 
już w taką naszą listę na ostatniej komisji drogowej jako priorytet, jeżeli chodzi  

o tą okolicę, bo oczywiście każdy z radnych, każde z sołectw wskazywało swoje 
priorytety. Tutaj akurat, jeżeli chodzi o Zarzekę, to ta droga została wpisana jako 
ta najbardziej pożądana i jeżeli tylko nadarzy się okazja. Po to tworzymy ten plan 

inwestycji drogowych, że jeżeli tylko nadarzy się okazja czy to będzie Polski Ład, 
czy to będzie KPO, czy będzie jakieś inne źródło, gdzie będzie można w sposób 

skuteczny pozyskać środki, to my to zrobimy. To tak, żeby Panie wiedziały. 
Kwestia chodnika też tutaj została przez Panią Przewodniczącą podniesiona, tutaj 
właśnie na tej Zarzece. Jak najbardziej, bo to by podniosło bezpieczeństwo. Poza 

tym Panie mówią, że tam jeżdżą samochody, tam z moich obserwacji wynika,  
że to jest taki ulubiony spacerniak dla mieszkańców, dla turystów,  

dla przyjeżdżających do Nałęczowa kuracjuszy chociażby, czy to ludzie  
na kijkach, czy na rowerach, czy pieszo. Tak, że tam jest po prostu bardzo duży 
ruch. 

Ta droga to jest jedna rzecz. To, co Pani powiedziała z tym obiektem  
o charakterze prozdrowotnym, to też na pewno spowoduje zwiększenie ruchu. 

Powiem tak, zasada jest zawsze taka- jak powstaje obiekt i powstaje nowa 
droga. 
Tam siłą rzeczy, no po prostu będzie naprawdę tłoczno. Tak, że na pewno 

zasadność budowy nowej drogi jest jak najbardziej zasadna. 
Patrzymy na to pozytywnie, tylko tak jak mówię, musimy na to pozyskać środki  

i wtedy będziemy mogli to zadanie zrealizować.  
Radny Guzek poruszył temat, że  już od dłuższego czasu poczta nie dociera  
z Gminy na tablet jemu i kilku innym radnym również. Prosił, żeby z tym coś 

zrobić. 
Przewodnicząca: tu była kilka razy prośba wysyłana do Państwa radnych o to, 

żebyście Państwo na bieżąco usuwali z poczty niepotrzebne rzeczy. 
Była też prośba, żeby oddawać tablety do Pana Łukasza, który się tym zajmuje 
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i oczywiście pomoże w tej kwestii, więc jeżeli coś nie działa, proszę na bieżąco 

zgłaszać…  
 

Informatyk: poinformował, że jesteśmy w trakcie zmiany dostawcy poczty, 
mamy podpisaną umowę na nowe miejsce hostingowe,  w ciągu najbliższego 
miesiąca powinno udać się to wszystko przerzucić i te problemy miejmy nadzieję, 

ze wkrótce znikną.  Jeżeli radni potrzebują do tego czasu odzyskać jakieś 
wiadomości, czy ewentualnie z tego skorzystać, to zaprosił do siebie.   

Radna Beata Pruchniak zwróciła się z pytaniem do Pana Wójta: był Pan uprzejmy 
wspomnieć podczas swojego sprawozdania międzysesyjnego, że rozmawiał Pan 
na temat koncepcji chodnika właśnie tego w Celejowie, tj. Zarzeka-Zgórzyńskie-

Celejów. Jakieś dodatkowe szczegóły, tak więcej mógłby Pan na ten temat 
powiedzieć? Co zostało ustalone w Lublinie?  

Wójt :  - Tak, odbyło się spotkanie z Panem Sekretarzem byliśmy razem u Pana 
Dyrektora Szumery, Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. Właśnie po to, żeby 
powiedział nam, jak to wygląda na bieżąco, bo wiecie Państwo, że to się zmienia. 

Ta relacja finansowa chociażby na przestrzeni ostatnich lat się zmieniała,  to było 
30 do 70, teraz jest 40 do 60 lub 50/50, zależnie od tego, 

co byśmy tam ewentualnie planowali, czy to będzie chodnik, czy to będzie trakt, 
czy to będzie ścieżka typowo rowerowa, bo to jest jakby główny nacisk i z tego 

co z tego co Pan Dyrektor mówił, no dobrze by było iść w stronę ścieżki 
rowerowej, to zawsze obniża koszty. Może być to użytkowane jako chodnik 
i przede wszystkim relacja. kosztów jest 30 do 70 a nie 50/50 jak przy 

klasycznym chodniku. Mówimy tutaj o finansowaniu między województwem  
a gminą. Wiecie Państwo dobrze, że przykład chodnika w Łąkach pokazał 

zupełnie inny rodzaj finansowania i taki rodzaj finansowania, jaki tutaj udało się 
pozyskać, byłby przez nas pożądany. Natomiast jak będzie w przyszłości z formą 
finansowania, tego nie jesteśmy w stanie przewidzieć, bo ani KPO nie ma na tą 

chwilę, ani nie ma jeszcze żadnej informacji na przyszły rok odnośnie innych 
rozdań. Najważniejsze dla nas jest na tą chwilę to, żebyśmy według sugestii Pana 

Dyrektora wykonali koncepcję tego zadania. Ponieważ to zadanie rozciąga się 
przez kilka kilometrów i przede wszystkim to projektant musi stworzyć taką 
koncepcję, pokazać co się da zrobić, jak to może wyglądać, czy na całej długości. 

Wiemy dzisiaj, że raczej będzie to niemożliwe, żeby na całej długości to zrobić, 
bo koszt 5 kilometrów chodnika. Możemy sobie tylko wyobrazić, że to byłoby 

ładnych parę mln. Natomiast też to jest uzależnione od tego, jak byśmy 
ewentualnie o jakie środki byśmy się starali. Na tą chwilę chcemy zabezpieczyć 
środki zgodnie z sugestią pana Dyrektora na koncepcję. Z tej koncepcji 

powstanie projekt i potem będziemy chcieli to zrealizować. Jest w Urzędzie 
Marszałkowskim taki może nie nacisk, ale taka mocna sugestia. 

Województwo lubelskie jest postrzegane jako teren mocno rolniczy, ale przede 
wszystkim jako rozwijający się teren turystyczny. W związku z tym jest duży 
nacisk na to, żeby tworzyć jak najwięcej ścieżek rowerowych. I tutaj zauważyłem 

Państwa reakcję taką trochę może nie do końca oczywistą, czy to jest dobry 
pomysł. Natomiast taką ścieżkę po niedługim czasie można przekształcić  

w chodnik, to tak, mówię tak, jak to można zrobić, żeby w sposób mądry mniej 
wydać środków i mieć jednocześnie chodnik i ścieżkę rowerową. 
To już tak może zdradzam kuluary tego jak to by mogło wyglądać. Ale wiecie 

Państwo dobrze, że zawsze staramy się w taki sposób organizować inwestycje, 
aby one były wykonane jak najmniejszym kosztem i żeby efekt finalny był 

osiągnięty, tak że tutaj w zasadzie to wszystko co podczas tej rozmowy padło 
naszym zadaniem. I to jest nasz koszt. Nie województwa, nie 50/50, 
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ale to jest w 100% nasz koszt. Stworzenie tej koncepcji tak jak było w przypadku 

chodnika w Łąkach i dokładnie tą samą ścieżką chcemy pójść i zobaczymy jak to 
przede wszystkim będzie wyglądało na etapie koncepcyjnym. No i później 

planujemy i mam nadzieję w niedługim czasie chodnik powstanie. Zadanie 
bardzo rozległe. Było bardzo dużo pytań odnośnie tego zadania, bo zawsze jak 
jest zadanie o dużym ciężarze finansowym to zawsze budzi emocje. Natomiast 

ono tak naprawdę tak jak chodnik między Wąwolnicą a Nałęczowem łączy dwie 
Gminy, tak tutaj też będzie łączył dwie Gminy i przede wszystkim spajał kilka 

miejscowości. Bo tak naprawdę od samej Wąwolnicy, od mostu, prawda. Tutaj 
przez fragment Zarzeki, Zgórzyńskie Rogalów, Kolonia Łopatki, dalej 
Karmanowice i Celejów. Tak, że to jest kilka miejscowości, które  

są zainteresowane, żeby jak najwięcej tego chodnika było. Trzeba się zastanowić, 
w którym miejscu ten chodnik jest obligo, musi być, a gdzie po prostu może  

go nie być. No bo tak jak powiedzieliśmy na ostatniej komisji, nikt z nas sobie nie 
wyobraża, żeby w 100% ten chodnik wszędzie był, no bo są obszary, gdzie 
powiedzmy, jest on mniej jakby wymagalny, nie ma po prostu tej zwartej 

zabudowy, więc ta komunikacja mieszkańców jest zdecydowanie mniejsza, 
a tam, gdzie ta zabudowa wiadomo, jest gęsta, to jak najbardziej ta zasadność 

jest. Tak że to są, w zasadzie te ustalenia, które poczyniliśmy i tak jak mówię. 
Przyszły rok koncepcja. Może uda się też zlecić projektowanie i wtedy 

zobaczymy. 
Rozmowa na temat ścieżek rowerowych, możliwości ruchu po niej pieszych oraz 
relacji dofinansowania ze strony województwa do wysokości kosztów po stronie 

gminy.  
 

- Pan radny Rukasz - Jak już jesteśmy w temacie właśnie dróg, to na prośbę 
mieszkańców Kolonii Wąwolnica, chciałem poprosić radnych oraz wójta, żeby 
przychylni byli budowie właśnie tam infrastruktury drogowej, bo od wielu lat tam 

nie ma drogi, jest stale zrzucany tłuczeń. Tutaj właśnie inne miejscowości mają 
drogi, może troszeczkę gorsze, ale niestety w Kolonii Wąwolnicy tego do tej pory 

niestety jeszcze nie ma. I dodatkowo tam jeszcze jest taki odcinek od strony 
miejscowości Kocianów, bo tam jest tylko dojazd od sąsiedniej Gminy. Tak więc 
nawet ta część od naszej granicy mieszkańcy naszej Gminy to nie mają 

po prostu bezpośredniego dojazdu do nas. Tak więc prosiłbym o przychylne 
jakieś takie rozmowy i może rozbudowanie lepiej tej drogi. 

 
Przewodnicząca :chyba ja jak przeglądałam, to chyba gdzieś tam zauważyłam, 
że jest, jak dobrze pamiętam uwzględniona ta droga, na Kolonię Wąwolnica. 

Tak, na inwestycje najbliższe. 
 

Pai Skarbnik nie potwierdziła, dodała, że dopiero zaczyna pracę nad projektem 
przyszłorocznego budżetu. Są to początki prac i każdy plan finansowy 
poszczególnej jednostki już przeraża, bo kwoty są o wiele wyższe niż w tym 

roku, a zaczyna od wydatków bieżących. Tak że będziemy o tym rozmawiali  
Już na komisji budżetowej do projektu budżetu, tak że dzisiaj nie chciałaby  

się wypowiadać, bo na pewno będzie ten projekt bardzo trudny. 
Wójt - będziemy 7 listopada o tym rozmawiać. Myślę, że dojdziemy do 
pewnej mapy drogowej, jeżeli chodzi o przyszłość i kolejność budowy naszych 

dróg. 
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Ad 17. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 11.13 Przewodnicząca zamknęła 

obrady XXXVI sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Podjęte na sesji uchwały stanowią załączniki do protokołu.  
Sesja została opublikowana na stronie: 

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/30804/xxxvi-sesja-rady-27102022.htm  
Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   

 
…………………………………….. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica :  
Ewa Żybura                    

 
…………………………………….. 

  

 


